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P r o t o k ó ł    Nr IV/2018 

 
z  Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 

z  dnia  28  grudnia  2018  roku 
odbytej w sali posiedzeń  

Urzędu Miejskiego w Kamieniu Krajeńskim 
w  godzinach  od  930  do  1210  

 

 

Otwarcia IV sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim dokonał 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim – Kazimierz Warylak.  

Stwierdził, że na stan ogólny 15 radnych w obradach IV sesji 

uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum uprawniające Radę Miejską do 
podejmowania  uchwał. 

Następnie powitał wszystkie osoby uczestniczące w sesji oraz 

przedstawił proponowany porządek obrad. 

 
Porządek obrad IV Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim: 

           1. Otwarcie sesji: 

    a/ stwierdzenie quorum 
    b/ przedstawienie porządku obrad 
 

           2. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Miejskiej. 

 
 3. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Miejsko – Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii w Kamieniu Krajeńskim na rok 2019.  

     a/ wprowadzenie do tematu – Burmistrz 

                b/ dyskusja 
                c/ podjęcie uchwały Nr IV/12/2018   

 

5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński. 

     a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik                           

                b/ dyskusja 
     c/ podjęcie uchwały Nr IV/13/2018   
 

6. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński 
na rok 2018.   

     a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik             

                b/ dyskusja 

                c/ podjęcie uchwały Nr IV/14/2018   
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7. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz określenia wysokości 

stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
     a/ wprowadzenie do tematu – Burmistrz 

                b/ dyskusja 

                c/ podjęcie uchwały Nr IV/15/2018   
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie dopłat do ceny wody i ścieków dla 

odbiorców usług. 
       a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik 

       b/ dyskusja 

       c/ podjęcie uchwały Nr IV/16/2018   

 
9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kamień Krajeński.  

       a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik   
       b/ dyskusja 

                  c/ podjęcie uchwały Nr IV/17/2018   

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Kamień 

Krajeński na rok 2019.   

       a/ wprowadzenie do tematu – Burmistrz             
                  b/ dyskusja 

         c/ podjęcie uchwały Nr IV/18/2018   

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Statutowej Rady 

Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim.  

       a/ wprowadzenie do tematu – Przewodniczący Rady Miejskiej             

       b/ dyskusja 
       c/ podjęcie uchwały Nr IV/19/2018  

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie skargi na radnego Rady Miejskiej                 
w Kamieniu Krajeńskim.   

       a/ wprowadzenie do tematu – Przewodniczący Rady Miejskiej             

       b/ dyskusja 
       c/ podjęcie uchwały Nr IV/20/2018   

  

13. Zapytania i wolne wnioski.  
 

         14. Zamknięcie obrad sesji.   

 

B. Januszewski – mam taką uwagę do porządku obrad. W punkcie 12 jest 
dyskusja i uchwała w sprawie skargi na radnego. Czyli jest przewidziana 

dyskusja i podjęcie uchwały. Uważam, że jeżeli w uzasadnieniu napisane 

jest, że nie mamy takich uprawnień to ten punkt nie powinien tak brzmieć. 
Ewentualnie tylko informacja Przewodniczącego na temat skargi, a nie 

uchwała i dyskusja. My nie mamy takich uprawnień.  

 
K. Warylak – poproszę Panią Mecenas o zajęcie stanowiska.  
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J. Nowicka – Łosińska – Radca Prawny - każdy wniosek w sprawie zmiany 

porządku obrad możecie Państwo głosować. Przygotowany projekt uchwały               

i dyskusja nad tym projektem są wyrazem woli organu kolegialnego jakim 
jest Rada Miejska. Rada Miejska podejmuje swoje rozstrzygnięcia w formie 

uchwał, rozstrzygając czy rozpatruje czy nie rozpatruje, czy ma uprawnienia 

czy nie. Skarga wpłynęła. W mojej ocenie mają Państwo uprawnienie, aby się 
z nią zapoznać i wyrazić swoje stanowisko w formie uchwały. Tak stanowią 

przepisy. Ja przedstawiam Państwu swoją opinię, a decyzja należy do 

Państwa.  
 

K. Warylak – na komisjach nie było o tym mowy. Panie Januszewski, czy 

zgłasza Pan taki wniosek?  

 
B. Januszewski – to nie jest wniosek. Uważam, że w tym punkcie nie 

powinno być dyskusji na tematy światopoglądowe.  

 
J. Nowicka – Łosińska – Radca Prawny – jeżeli jest to wniosek formalny               

o zmianę porządku obrad to należałoby go przegłosować.  

 
B. Januszewski – to nie jest wniosek formalny.  

 

K. Warylak – zatem pytam Państwa Radnych kto jest za przyjęciem porządku 
obrad?  

 

Głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad: 
14 głosów za 

  1 głos wstrzymujący się - Bogdan Januszewski 

 (imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji). 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim stwierdził, że 

Rada Miejska na IV sesji obradować będzie wg przedstawionego porządku 

obrad.      
 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Miejskiej. 

 
Radni jednogłośnie 15 głosami za przyjęciem protokołu z III sesji Rady 

Miejskiej. 

Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Ad. 3. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Informacja z działalności w okresie międzysesyjnym – w załączeniu do 
protokołu z sesji. 

W przedmiotowym punkcie Burmistrz Kamienia Krajeńskiego udzielił 

również informacji na temat złożonych interpelacji.  
 

 Wobec braku dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu obrad.  
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Ad. 4. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy 

Kamień Krajeński – Piotr Gustyn.   

 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 

odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie, po czym przystąpiono do 

imiennego głosowania uchwały.   
 

Uchwała Nr IV/12/2018 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia                    
28 grudnia 2018 roku w sprawie przyjęcia Miejsko – Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii w Kamieniu Krajeńskim na rok 2019 podjęta została jednogłośnie 
15 głosami za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 

Ad. 5. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy 
Kamień Krajeński – Piotr Gustyn.  

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie, po czym przystąpiono do 

imiennego głosowania uchwały.   

 
Uchwała Nr IV/13/2018 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia                    
28 grudnia 2018 roku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński podjęta została 
jednogłośnie 15 głosami za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 
Ad. 6. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy 

Kamień Krajeński – Piotr Gustyn. 

 
J. Kucharski – ten rok był rekordowy nie tylko pod względem całego 

budżetu, zadań inwestycyjnych, ale był również rekordowy dla straży 

pożarnej OSP. Poza rekordową dotacją, którą przekazaliśmy na rzecz OSP 
został wybudowany garaż, pomieszczenie techniczne dla łodzi, zakupiony 

samochód dla OSP Mała Cerkwica, a teraz Rada wraz z Burmistrzem 

przekazuje pieniądze na zakup samochodu dla OSP Orzełek. Z tego miejsca 
chciałbym podziękować Panu Burmistrzowi oraz Radzie za taką 

przychylność.     

 

N. Marciniak – chciałabym bardzo podziękować wszystkim Radnym i też 
Panu Burmistrzowi za pozytywne rozpatrzenie mojej interpelacji,                         

a mianowicie remontu dróg przy ul. Długiej i Kusocińskiego. Mieszkańcy 

bardzo długo czekają na ten remont więc dziękuję w ich jak i swoim imieniu.    
   

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 

Warylak odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie, po czym 
przystąpiono do imiennego głosowania uchwały.   
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Uchwała Nr IV/14/2018 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia                    
28 grudnia 2018 roku zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 
2018 podjęta została jednogłośnie 15 głosami za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Ad. 7. Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Kamienia 

Krajeńskiego – Wojciech Głomski.   
 

J. Dobek – rzeczywiście jest to bardzo trudny temat. Rozumiem, że gmina 

musi zamknąć ten „budżet śmieciowy” we własnym finansowaniu. Uważam 

jednak, że troszeczkę nie w tym kierunku są zrobione te wyliczenia. Pewne 
założenia, które są ujęte tzn. ilość śmieci w zeszłym roku, która wpłynęła do 

systemu spowodowała chyba takie duże podwyżki. To są tylko założenia. Nie 

wiem czy one mają też pokryć jakieś straty, które wynikły w zeszłym roku              
w systemie?    

 

W. Głomski – system zamyka się rocznie czyli jest koniec roku i jest 
podliczanie, podsumowanie. Mamy wszystkie dane z RIPOK z Bladowa                  

i wszystko tutaj Państwu przedstawiamy. 

 
J. Dobek – czyli nie ma strat z zeszłego roku? 

 

W. Głomski – nie.  
 

J. Dobek - jeżeli tak jest to uważam, że to założenie jest troszeczkę na 

wyrost. Rzeczywiście tych śmieciu jest więcej, ale to nie oznacza, że będzie 

ich więcej. Podnoszenie segregowanych śmieci o ponad 40%, natomiast 
niesegregowanych o około 20% mija się chyba z pewnymi celami tej ustawy, 

żeby śmieci były segregowane. Już nie wiem czy w naszym interesie jest, żeby 

te śmieci były segregowane czy nie? Koszty, które Pan podawał rzeczywiście 
wzrastają, ale nie aż o 40%. Uważam, że zbyt duża jest ta podwyżka. Na 

komisjach proponowałem, żeby przynajmniej o 1 zł zmniejszyć tę opłatę za 

śmieci segregowane. Sąsiednie gminy tej opłaty nie mają tak wysokiej. 
Wydaje mi się, że w tym wypadku koszty policzone były zbyt optymistycznie 

dla gminy. Zbyt dużo tego naliczono i będę głosował przeciwko tym stawkom. 

Przyznaję tak jak na komisjach i podtrzymuję swój głos, że jest to zbyt duża 
podwyżka jednorazowa. Można to jakoś rozłożyć w czasie. Rozumiem, że to 

może być później problem. Jeżeli wyniknie to będzie trzeba go rozwiązać, ale 

na takie stawki nie mogę się zgodzić.          

 
W. Głomski – tu nie ma optymizmu tylko są to realia życiowe, które dyktują 

nam jaka musi być ta stawka. Gdyby takie stawki odnosiły się tylko do 

Gminy Kamień Krajeński to bym rozumiał. Dziś rano słyszałem informację, 
że koszty odbioru w całym kraju wzrastają do 80% w stosunku do roku 

ubiegłego. Nie jest to naszym wymysłem. Gmina nie może na tym zarabiać. 

Panie Radny, gdyby nawet zostały jakieś środki to one zostają w systemie. 



6 

 

Nie wchodzą one w skład budżetu, którym możemy swobodnie dysponować. 

To jest „system śmieciowy”, który musi, a bynajmniej powinien się zamknąć.  

 
G. Szymanowicz – większość moich pytań pokrywa się z tym, o co pytał Pan 

Dobek. Tak jak Pan również powiedział chodzi tutaj o to, żeby prowadzić 

jednak segregację. Ja proponowałem obniżyć stawkę przy śmieciach 
segregowanych, a zwiększyć przy zmieszanych. Może to mobilizowałoby 

społeczeństwo do segregacji. Teraz jest propozycja, żeby podnieść więcej tym, 

którzy segregują, a mniej tym, którzy nie segregują. Ja nie mam pretensji do 
tych osób, które nie segregują. Powinno być to jednak zrobione uczciwiej. 

Bardzo duże koszty generuje odpad typu popiół. Może wprowadzić jakiś 

pojemnik na popiół i zmniejszyć te koszty? Nie wiem czy to by coś zmieniło.      

 
W. Głomski – jeżeli dzisiaj wszyscy przeszlibyśmy na system segregacji to              

w systemie zabrakłoby nam pieniędzy czyli odpady segregowane musiałyby 

odpowiednio wzrosnąć. Część osób, które nie segregują wpłacają do systemu 
znacznie wyższe kwoty. Kłóci się to jednak z segregacją i sensem odbioru 

czyli z tym, że powinniśmy wszystko wysegregować. Patrząc jednak od strony 

systemu, który musi się zamknąć to trzeba to rozsądnie wyważyć. Cieszę się 
z tego, że nie znajdujemy śmieci w lasach, rowach, tylko trafiają one do 

Bladowa. Za to musimy zapłacić. Ochrona środowiska jest kosztowna,                   

a będzie jeszcze bardziej.     
 

J. Dobek – przed chwilą otrzymałem pewną informację, że te koszty odpadów 

segregowanych są nieznacząco niższe od odpadów niesegregowanych na 
wysypisku. Wydaje mi się to absurdem, że nakazuje się społeczeństwu 

segregację śmieci, która jest uciążliwym zajęciem i próbuje się do tego 

motywować, natomiast przy odbiorze płacimy właściwie tyle samo. Tutaj jest 

jakaś niespójność tego systemu. Nie winię za to nikogo, ponieważ nie mamy 
specjalnie na to wpływu. W związku z tym sam zastanawiam się czy nie 

przejść na zmieszane, ponieważ jest to bardziej wygodne, a różnica nie jest 

duża. Czy gmina zobowiązana jest do jakiegoś procentowego udziału śmieci 
segregowanych, które zbiera i czy wiążą się z tym jakieś kary, żebyśmy mieli 

świadomość decyzji, które podejmujemy, jakie niosą ze sobą konsekwencje? 

Jeżeli Pan Burmistrz ma taką wiedzę to prosiłbym, aby się z nami podzielił.       
 

W. Głomski – jeżeli chodzi o ilość śmieci, które muszą być segregowane                  

i odstawione do RIPOK to mamy to określone przez ochronę środowiska 
(rozporządzenie Ministra Środowiska). Chciałbym powiedzieć, że kuleje 

recykling i tutaj ustawodawca powinien określić inne normy, abyśmy 

wszyscy odzyskiwali np. plastik. Na dzień dzisiejszy jak ruszył system 

śmieciowy w całym kraju, odzyskane części z recyklingu są o wiele tańsze. 
One na tyle staniały, że koszty pozyskania i układania są zbyt wysokie, 

abyśmy robili to na miejscu. Dlatego jest to wszystko odstawiane do 

Bladowa, gdzie jest prowadzony odzysk.       
 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 

Warylak odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie, po czym 
przystąpiono do imiennego głosowania uchwały.   
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Uchwała Nr IV/15/2018 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia                    
28 grudnia 2018 roku w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz określenia wysokości stawki 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi podjęta została                    
w następujący sposób: 
11 głosów za 
  2 głosy przeciw – Jarosław Dobek, Eugeniusz Stryszyk 

  2 głosy wstrzymujące się – Sabina Lubińska, Grzegorz Szymanowicz  

 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 

Ad. 8. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy 

Kamień Krajeński – Piotr Gustyn.  
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 

odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie, po czym przystąpiono do 
imiennego głosowania uchwały.   

 

Uchwała Nr IV/16/2018 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia                    
28 grudnia 2018 roku w sprawie dopłat do ceny wody i ścieków dla 
odbiorców usług podjęta została jednogłośnie 15 głosami za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 

Następnie ogłoszona została 15-minutowa przerwa.  
 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kamień Krajeński. 

 
Ad. a/ Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik – Piotr Gustyn.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim Kazimierz Warylak 
odczytał uchwałę Nr 17/WPF/2018 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie 

opinii o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Kamień Krajeński.  

    

Ad. b/ Dyskusja. 
 

Brak dyskusji.  

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
przedstawił projekt uchwały w przedmiotowej sprawie, po czym przystąpiono 

do imiennego głosowania uchwały.  

  
Ad. c/ K. Warylak – kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem uchwały   

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kamień 

Krajeński?  
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Uchwała Nr IV/17/2018 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia                

28 grudnia 2018 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kamień Krajeński podjęta została jednogłośnie                      
15 głosami za. 

  

Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Kamień 

Krajeński na rok 2019.   
 

Ad. a/ Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz – Wojciech Głomski.  

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim Kazimierz 
Warylak odczytał uchwały Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 06 grudnia 2018 r. Nr 17/P/2018                

w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Kamień Krajeński 
na 2019 rok oraz Nr 10/Dpr/2018 w sprawie opinii o możliwości 

sfinansowania planowanego deficytu przedstawionego w projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Kamień Krajeński na 2019 rok. 
 Ponadto w przedmiotowym punkcie przedstawione zostały również 

opinie stałych Komisji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim w sprawie 

projektu budżetu Gminy Kamień Krajeński na 2019 rok.    
    

Ad. b/ Dyskusja. 

 
J. Dobek – w zeszłorocznym budżecie było dużo inwestycji. Z pewnością rok 

bieżący, tak jak Pan Burmistrz powiedział, będzie pewną kontynuacją                    

i spłatą zobowiązań. Nie można oczekiwać zbyt wielu dodatkowych 

inwestycji. Chciałem złożyć ukłon za Panią Marciniak, która właściwie w tym 
momencie powinna podziękować za uwzględnienie petycji mieszkańców ul. 

Długiej i Kusocińskiego, którzy chyba wszyscy jednogłośnie podpisali się pod 

prośbą o rozpoczęcie prac nad remontem tej ulicy. Muszę powiedzieć, że 
determinacja tych mieszkańców mnie ucieszyła, że jednak można o coś 

walczyć i można spróbować coś zrobić. Chciałbym, aby mieszkańcy żyli                 

w takim przekonaniu, że mają wpływ na to co się dzieje w naszej gminie i że 
jest to dobry wpływ. Jeszcze raz ukłony dla Pana Burmistrza za to, że 

wykazał się zrozumieniem problemu mieszkańców. Wiadomo, że ta ulica nie 

będzie zrobiona od razu. Będzie prawdopodobnie przygotowany projekt i cały 
plan inwestycji. Koszty wiadomo trzeba mieć w ryzach. Od tego jesteśmy, 

żeby nie dać się ponieść fantazji, ale robić rzeczy potrzebne, wartościowe i na 

miarę własnych możliwości. Dziękuję bardzo. To tyle z mojej strony.          

 
B. Januszewski – mam do budżetu 2 uwagi. Pierwsza dotyczy remontu tego 

białego domku (posterunku policji). Uważam, że na dzień dzisiejszy nie 

powinniśmy przeznaczać na to pieniędzy. Druga sprawa to rozbudowa 
świetlicy w Radzimiu. Panie Burmistrzu, gdyby się znalazły środki w trakcie 

roku, żeby chociaż zamknąć w stanie surowym to byłoby dobrze.     
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Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 

Warylak przedstawił projekt uchwały w przedmiotowej sprawie, po czym 

przystąpiono do imiennego głosowania uchwały.   
 

Ad. c/ K. Warylak – kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem Budżetu 

Gminy Kamień Krajeński na rok 2019?  
 

Uchwała Nr IV/18/2018 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia              

28 grudnia 2018 roku w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Kamień 
Krajeński na rok 2019 podjęta została jednogłośnie 15 głosami za. 

 

Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 
Burmistrz Kamienia Krajeńskiego Pan Wojciech Głomski podziękował za 

uchwalenie budżetu na 2019 rok.  

 
Ad. 11. Wprowadzenia do tematu dokonał Przewodniczący Rady 

Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim – Kazimierz Warylak.   

 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 

odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie, po czym przystąpiono do 

imiennego głosowania uchwały.   
 

Uchwała Nr IV/19/2018 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia                    
28 grudnia 2018 roku w sprawie powołania Komisji Statutowej Rady 
Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim podjęta została w następujący sposób: 
14 głosów za 

  1 głos wstrzymujący się – Jarosław Dobek 

 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 

Ad. 12. Wprowadzenia do tematu dokonał Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim – Kazimierz Warylak.   

 

J. Dobek – nie wiem czy nie należałoby tego uzasadnienia przeczytać. Taka 
lakoniczna informacja niewiele nam mówi, a przede wszystkim niewiele mówi 

osobom, które być może są zainteresowane problemem. Może to stanowisko 

Rady należałoby usprawiedliwić na podstawie tej opinii. Chciałem 
powiedzieć, że od początku wiedziałem, że Rada raczej nie jest do tego 

kompetentna. Natomiast wydaje mi się, że cała sprawa jest wynikiem 

desperacji i bezsilności mieszkańców, którzy zetknęli się z problemem, który 

ich zaskoczył i zasmucił. Ja też jestem zasmucony tego typu sytuacją, która 
uważam nie miała prawa mieć miejsca. Jest to pewne zjawisko, które szkodzi 

jakiejś wspólnotowości mieszkańców naszej gminy. Rada nie chce 

podejmować tematu, ale uważam, że w jakiś sposób powinna odnieść się do 
problemu. My nie mamy absolutnie prawa nikogo oceniać natomiast pewne 

zjawiska wydaje mi się, że należałoby przynajmniej zauważyć. Chodzi                   

o pewne zjawiska, które są niekorzystne i czasami wydaje mi się 
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niebezpieczne. Czy Pan Przewodniczący będzie chciał odczytać takie 

uzasadnienie czy raczej nie?      

 
K. Warylak – myślę,  że wszyscy otrzymali takie uzasadnienie i będzie można 

też odczytać je na stronie internetowej. Uchwała zostanie też przesłana do 

osoby zainteresowanej.  
 

J. Dobek – zainteresowanych jest prawie 100 osób, więc jak Pan chce im 

wszystkim to przekazać? 
 

K. Warylak – jest to też na stronie BIP urzędu. 

 

J. Dobek - zatem odsyłam mieszkańców na stronę BIP. Nie chciałbym, żeby 
było tak odebrane, że Rada chowa głowę w piasek i nie chce słyszeć                       

o problemie, a mieszkańcy żeby byli świadomi jak sprawa wygląda                        

w rzeczywistości.     
 

K. Warylak – wszystko jest napisane, a Pan Skaja zamieścił też przeprosiny 

na forum publicznym „Facebook”. 
 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 

Warylak odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie, po czym 
przystąpiono do imiennego głosowania uchwały.   

 

Uchwała Nr IV/20/2018 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia                    
28 grudnia 2018 roku w sprawie skargi na radnego Rady Miejskiej                 
w Kamieniu Krajeńskim podjęta została w następujący sposób: 
13 głosów za 

  1 głos przeciw – Jarosław Dobek 
  1 głos wstrzymujący się – Bogdan Januszewski 

 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Ad. 13. Zapytania i wolne wnioski.  

 
D. Foleżyński – w imieniu zarządu oraz wszystkich strażaków z Orzełka 

chciałbym Państwu bardzo podziękować za dofinansowanie na zakup 

samochodu. Na pewno zwiększy to możliwości niesienia pomocy 
mieszkańcom.   

 

G. Szymanowicz – odnośnie tej naszej ostatniej uchwały myślę, że już nikt 

więcej czegoś takiego nie zrobi. Tak jak Pan Przewodniczący powiedział, sam 
pomówiony wyraził skruchę. My to przyjmujemy. Z racji przepisów my nie 

jesteśmy władni do podjęcia jakiejś uchwały. Chciałbym, żeby dotarła do 

mieszkańców informacja, że to nie jest tak, że nic nie robimy i zostawiamy tę 
sprawę. Większość z nas poczuła się tą sprawą mocno poruszona                           

i zbulwersowana. Myślę, że ten temat można uważać za zamknięty i że więcej 

czegoś takiego nie będzie.      
 



11 

 

J. Kucharski – na stronie Ministerstwa Infrastruktury czytamy, że w planach 

realizacji dróg na lata 2020-2021 jest 12 programów dotyczących dróg 

krajowych i tylko jeden dotyczy drogi nr 25, który będzie realizowany                    
w województwie pomorskim, a próżno tam szukać obwodnicy Kamienia 

Krajeńskiego, zatok autobusowych w Płociczu czy ścieżek rowerowych. Czy     

w tych latach nie miała być wbita przysłowiowa łopata do budowy obwodnicy 
Kamienia Krajeńskiego? Czy Pan Burmistrz wie coś na ten temat?   

 

W. Głomski – najwięcej problemów stanowiła obwodnica Sępólna 
Krajeńskiego. Nie będę ukrywał, że na chwilę obecną za dużo nie wiem.               

W styczniu chcemy się udać do dyrektora generalnego w Bydgoszczy. Mam 

nadzieję, że nie wprowadzono nas w błąd i Płocicz idzie swoim torem. Ja do 

dnia dzisiejszego mam zapewnienia, że Płocicz będzie robiony.    
 

J. Dobek – na jednej z komisji wspomniałem, że należałoby odciążyć sołtysów 

od utrzymania bieżącego dróg gminnych i stworzyć taki fundusz, który 
realizowałby w jakiś sposób ten obowiązek gminny. Miało być to 

przemyślane, przeliczone. Prosiłbym też sołtysów, aby wyrazili swoją opinię 

na ten temat. Może mają jakieś dobre pomysły w jaki sposób ten problem 
rozwiązać. Utrzymanie dróg pochłania prawie 1/3 funduszu sołeckiego. Jest 

to takie trochę wysłużenie się aktywnością społeczną ludzi, którzy są 

zaangażowani w naszych miejscowościach. Przydałoby się to jakoś inaczej 
rozwiązać.     

 

W. Głomski – jeżeli chodzi o utrzymanie dróg uważam, że sołtysi powinni być 
współgospodarzami dróg, chociażby w kwestii odśnieżania. Na bieżąco 

wiedzą gdzie i jak trzeba odśnieżyć. Dlatego sołtysi czują się gospodarzami 

tych środków. W tym roku do dróg dołożyliśmy praktycznie tyle samo co 

sołtysi wydali na drogi. Dróg nie przywrócilibyśmy do stanu funkcjonowania 
samym funduszem sołeckim. Rada poprzedniej kadencji przychyliła się                 

i dodatkowo dołożyliśmy 100.000 zł na drogi. Nie wyobrażam sobie, żeby 

sołtysi nie byli współgospodarzami.    
 

B. Januszewski – ja mam kilka uwag jeżeli chodzi np. o budżet czy tę 

uchwałę o stawkach za odpady. Uważam, że to było za późno przekazane 
radnym. My na sesję powinniśmy już mieć wypracowane stanowisko. Na 

komisjach każdy wypowiedział się i po komisjach z taką różnicą zdań 

przyszliśmy tutaj. Uważam, że w przyszłości powinniśmy wcześniej na takie 
tematy rozmawiać. Pan Szymanowicz mówi, że takie trudne decyzje trzeba 

podejmować. Powiem tak, że w Radzie tak to już jest. Nie tylko popularne 

rzeczy się podejmuje, ale też ciężkie, trudne i odpowiedzialne.   

 
W. Głomski – jeżeli chodzi o uchwałę w sprawie stawek za gospodarowanie 

odpadami to myśmy tak postępowali, aby obniżyć koszty wywozu odpadów 

komunalnych i dopiero po wyczerpaniu wszystkich możliwości zwróciliśmy 
się do Wysokiej Rady o ustalenie wspólnie stawki.  

 

S. Lubińska – 9 lat temu wszyscy mieszkańcy Zamartego podpisali petycję                
o ścieżkę, która prowadziłaby z Zamartego na Kamionkę. Chodzą tam nasze 
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dzieci na kąpielisko, poboczem drogi krajowej, która jest bardzo 

niebezpieczna. W tej chwili Chojnice realizują program, że ścieżka rowerowa 

biegnie z Chojnic, aż do Kamionki. Zostaje ten kawałek - Zamarte. Czy 
można by do tego tematu wrócić?  

 

W. Głomski – poruszę ten temat na spotkaniu w GDDKiA.     
 

Następnie głos zabrał reprezentant organizacji pozarządowej, a mianowicie 

Stowarzyszenia Emerytów, Rencistów i Inwalidów w Kamieniu Krajeńskim,              
a jednocześnie koordynator Uniwersytetu III Wieku w Kamieniu Krajeńskim 

Pan Władysław Dobber. Poruszył 3 sprawy dotyczące: 

1) obchodów 660-lecia nadania praw miejskich miastu Kamień Krajeński, 

2) dotacji na rzecz Uniwersytetu III Wieku w Kamieniu Krajeńskim, 
3) udziału przewodniczących oraz prezesów organizacji i stowarzyszeń               

w sesji, podczas której przedstawiane jest sprawozdanie z realizacji 

programu współpracy z organizacjami pozarządowymi.     
 

M. Kołtonowski – sołtys wsi Obkas – chciałbym przekazać Państwu taką 

optymistyczną informację na koniec tych burzliwych obrad finansowych. 
Jest grupa inicjatywna, która postanowiła zebrań pieniądze na protezę dla 

małoletniej mieszkanki Dąbrowy. Pierwszą inicjatywą jest bal charytatywny, 

który odbędzie się dnia 25 stycznia w MGOK w Kamieniu Krajeńskim. 
Wszystkich Państwa serdecznie zapraszamy. Cały dochód z tego balu 

przeznaczony będzie na zakup protezy. Myślę, że będzie więcej takich akcji, 

ponieważ z takiego balu za wiele nie zbierzemy. Radny Pan Sebastian 
również będzie w tym uczestniczył.       

 

St. Stryszyk – sołtys wsi Dąbrowa – mieliśmy przeznaczone 4.000 zł na 

termomodernizację świetlicy w Dąbrowie. We wrześniu usłyszeliśmy, że nie 
ma wykonawców i że będzie to w przyszłym roku. Przerzuciliśmy te 

pieniądze, ale nie słyszałem, żeby w budżecie było to w ogóle ujęte. Ja nawet 

znalazłem wykonawcę, który podjąłby się tego, ale nie widzę zapisu                       
w budżecie.    

 Jeszcze jedna sprawa odnośnie dróg. Może dobrą zasadą byłoby 

przyjąć tak jak było w tym roku, że drugie tyle co dorzuca sołectwo daje też 
gmina.   

 Kolejna sprawa odnośnie rozwożenia kruszywa. Rolników jest coraz 

mniej. Robią to w zasadzie 2-3 osoby. Przydałyby się chociaż środki na 
paliwo. Na ostatnim zebraniu sołeckim było to poruszane.   

 

W. Głomski – są te środki zawarte w szczegółowym budżecie. Dodatkowo jest 

umowa między Dyrektorem MGOK, a nami, że będzie to współfinansował. 
Zatem będzie to kontynuowane.  

 Jeżeli chodzi o dodatkowe środki na drogi to zobaczymy jaka będzie 

sytuacja, jaka będzie zima. Jeżeli będzie taka potrzeba to dołożymy. Nie ma 
jednak możliwości odstępstwa od współpracy sołtysów w utrzymaniu stanu 

dróg. Wy bezpośrednio to nadzorujecie.  
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St. Stryszyk – sołtys wsi Dąbrowa – tutaj chodzi o to, żeby dostać trochę 

więcej środków.  

 
W. Głomski – liczę na to, że Premier dotrzyma słowa i dołoży środki na drogi.     

 

K. Warylak – odnośnie świetlicy myślę, że będzie to realizowane.  
 

J. Dobek – Pan Burmistrz chyba mnie nie zrozumiał. Chodziło mi bardziej               

o pomoc techniczną, żeby sołtysi nie musieli martwić się tym, czy ktoś im 
pomoże czy nie. Pozostawieni są często sami sobie. Tak jak mówił sołtys                 

z Dąbrowy, często na własny koszt muszą remonty wykonywać. Nie chodzi              

o ich wyłączenie, tylko o pewną pomoc. Proszę tego nie interpretować w ten 

sposób.   
 

Następnie o głos poprosił mieszkaniec Kamienia Krajeńskiego Pan 

………………………………………….. 
 

…………………………… – mieszkaniec Kamienia Krajeńskiego – nie chciałem 

zabierać głosu, ale zbulwersowała mnie taka sprawa. Korzystam też                
z obecności Pani prawnik. Na dzień dzisiejszy wydaje mi się, że jest 

odrębność kościoła od państwa. Ja też jestem katolikiem, ale nie może około 

100 osób mówić, narzucać, pisać jakieś skargi do samorządu. Jeżeli coś się 
nie podoba to nie pisze się do samorządu tylko do sądu. Wybory zostały 

przeprowadzone w sposób demokratyczny i nie można osądzać ludzi. Pan 

radny nie przekroczył żadnych norm. Przeprosił i to powinno wystarczyć. 
Jeżeli hierarcha kościelny może zadawać pytania retoryczne i mówić co to za 

ludzie w ilości 680 osób? To hierarcha może zadawać takie pytania? Po to 

jest demokracja i nie można mieszać światopoglądu z sytuacją państwa. 

Gdzie my zmierzamy? Pan radny powiedział, że reprezentuje większość 
wyborców. Ja sobie nie życzę. Przecież to nie o to chodzi.  

 

K. Warylak – zamykam już dyskusję na ten temat.     
 

Ad.14. Zamknięcie obrad sesji.   

 
Przewodniczący Rady Miejskiej oraz Burmistrz Kamienia Krajeńskiego złożyli 

wszystkim życzenia noworoczne.  

 
K. Warylak – w związku z wyczerpaniem porządku sesji, zamykam obrady              

IV sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim. Dziękuję wszystkim za 

przybycie. 

 
Na tym obrady IV sesji zakończono.   

 

                                                             P r z e w o d n i c z ą c y  

 Protokołowała                                               Rady Miejskiej 

/-/ Izabela Turzynska                                  /-/ Kazimierz Warylak    
 


